



**ကေအေန်ယူ-ဖွံ့ဆိုဒ်ဖောဟ်ခြံဉ်  
လင်-သာကွာထာ်  
ကပ်သူးလေ**

**လုံဖွံ့ထူဂ္ဂုလ္လာခုဂ်ခါင်-စူး စုံးမင်္ဂလာအိုဘောင်-အိုဝ်  
ကေအေန်ယူ-ဖွံ့ဆိုဒ်ဖောဟ်ခြံဉ် ခပ် သံ့စိုဝ်ဇေ လိက်ဆံဉ်ဟေဂ်ဆံဉ်အွာ(လိက်ဆံဉ်သုဉ်းအိုးသာထောတ်)**

ဖွံ့ကိင်းသာထာ်-၂၇၆၂ ကိင်း၊ လာခုဂ်ယိုမူ-ကီ။  
ခဲရဲကိင်းသာထာ်-၂၀၂၃ ကိင်း၊ လာအပ်ဂို (၃၁)သဉ်။

လုံကီယိုဝ် မွဲဒေ ဖွံ့ဆိုဒ်ထိုဉ်ဆိုဒ်သ့သီးဒေ ထူဂ္ဂုမုင်-ဈာ လာခုဂ်ခါင်-စူးစုံးမင်္ဂလာ မူ-ကီလုံကီလုံ၊ အေထံင်မူ-ကေပြေစေယိုဝ် ဖွံ့ဆိုဒ်ထူဂ္ဂုမုင်-ဈာ လာခုဂ်ခါင်-စူးလူးအွာ စုံးမင်္ဂလာကံ အင်းတာင်ပွလင်ဒေထံင်လာခုဂ် ဖိုင်ယိုဝ် ကိုဝ်ကိင်းဒေလုံ၊ အိုခေါဟ်ကျိုင် ဟယုထံင်ကံစး လုံဆိုသုဂ်ဆိုကွယ်လင်-ဉာ ဖွံ့ဆိုဒ်ဂမ္တိုင်-ဖောဟ်ဒေ ဆိုဒ်ယုာ-ယိုင်ဂမ္တိုင်- ဖောဟ်သီး လုက်ကီလုက်ဆိဉ်သုဉ်းသာဆိုကံတပ်အိုမိင်မိင်၊ ဆိုကးဆိုဟယုအိုမိင်မိင် အိုဟိုင် ဒေယင်သ့သ့ ယာမိင်သီးကံ ဖံင်းဒေဝ ဝးလာ-ဟိုင် ဆိုယုးစုံယုးစါ ဟိုတ်သုခလုံဖး ချိုင်ပိုင်ယိုင် ကျးဝးလာ- ကိုဝ်ဟာဒေကံရာခနာ-ဇေဝး ဒေသာမေတ္တာ ဟေဂ်အွာ ဆေဝ်-လုံ။

**ဖွံ့ဆိုဒ်ဂမ္တိုင်-ဖောဟ်သီးကိုဝ်ဟာဒေ-**

လုံကီယိုဝ် ဝးဆာဉ်ဒေ ဟုံဖွံ့ဆိုဒ်ထိုဉ်ဆိုဒ်သ့သီးဒေ လာခုဂ်ခါင်-စူးလူးအွာ စုံးမင်္ဂလာယိုဝ် ဟုံအေး ယောင်-ထာင် လုံဟုံဖွံ့ဆိုဒ်ဖောဟ်လုံခပ် ခါင်-စူးထူဂ္ဂုမုင်-ဈာအိုလိဒ်-အိုလာယိုဝ် မွဲဟုံသီး ကာဉ်ဆာ-ဆိုယိုလာ ကျိုင်ကျိုင်၊ မေင်-စိင်၊ မုင်-ဈာကျိုင်ကျိုင် အိုထဝယ် မူ-လာမူ-လီခါအိုဝ်ယုဂ်ဟိုင် ဖီဖူးသီး လုံဆဉ်ဟိုင်လုံဆဉ် ပါလုံဝီ- ရဲသယုယောင်-ဟေဂ် ကေဝ်-ဒေ အိုဆိုင်ဆိုင် အိုဆဉ်ဆဉ်လုံကံ မိုဝးသေ့ယာထလုံ။ ဝးကံလဲတ်စိုဝ် ဆိုထူဂ္ဂုမုင်-ဈာလုံဖးယိုင် မောင်-ဖာဖီဖူးသီး ယောင်-ဟေဂ်ရဲသယုကေဝ်- ဟေဂ်ဟေဂ်ဝးဝး ထံင်ဟမိင် အိုခါယိုင် လုံဆဉ် အိုခေါဟ်ကျိုင်ကံလုံ။

ဖွံ့ဆိုဒ်ထိုဉ်ဆိုဒ်သ့ဟိုင်- ဖွံ့ဆိုဒ်ထူဂ္ဂုလ္လာခုဂ်ခါင်-စူးစုံးမင်္ဂလာဒေအိုလိဒ်-အိုလာမုင်-ဈာလုံဖးယိုင် ဖောဟ်လီ ဟိုင်းယုဉ် လုံစုဂမလုံကာ ဆိုဒ်ထိုဉ်ဆိုဒ်သ့သီးဟိုင်- မွဲကဲလင်ပုဒေ ဆိုယု၊ ဆိုယုင် စုံးမင်္ဂလာလုံမိင်ဆေဝ်-လုံ။ ဟုံသီးဒေ ဖွံ့ဆိုဒ်ထူဂ္ဂု လာခုဂ်ခါင်-စူးယိုဝ် အိုယာင်အိုစုဂ် ဟိုင်းယုဉ်ဆာ-လုံစုဂ်သီးမလုံကာ ဆိုဒ်ထိုဉ်ဆိုဒ်သ့ကံ ဝီကံသ့ဉ်ကေဝ်- ထာင်ကဲဟိုင် လုံဟာဒေလုံဟာ ဒေယုယုဉ်မေထာင်လောတ်သာ၊ ပါထီပါသိုဝ်ကေဝ်-ထာင် လောတ်သာ၊ ကေဝ်-ထင်းထာင်ဆိုချိုင်ဒျာ ကဲထင်း ထာင် ဆိုယု၊ ဆိုယုင် စုံးလုံစုံးသီး ဟုံလင်ဒေဒေဆေဝ်-လုံ၊ စင်စိုဝ် ဖွံ့ဆိုဒ်ထူဂ္ဂုလ္လာခုဂ်ခါင်-စူး စုံးမင်္ဂလာယိုဝ် မွဲမာကင်းထင်း ဟုံဆိုယု၊ ဆိုယုင် စုံးမင်္ဂလာမူ-ကီလုံကီ ဆေဝ်-လုံ။

လာ-ကဉ် ဆိုအိုသာ အိုမိင်မိင်ကျိုင် ဟုံဆိုဒ်ဖောဟ်သီးယိုင် အိုပြီပြာသာ ယိုင်-ဆိုလင်-ဉာ၊ ယိုင်-ထီခါနံ- ယိုင်-ကပ်သ့လုံ၊ စင်စိုဝ် ဟုံထံင်ဆိုလင်- ခယ်ကင်ကျိုင်းဟေဂ်ဟေဂ် ဆိုယု၊ ဆိုယုင်အိုဟိုင်-ကံ ဟုံမိုထုဂ်ဖူဟ် ကဲပုလင် ဖေဝ်လုံ။ ဟုံဖောဟ်လီဟိုင်းယုဉ်အိုဟိုင်-ဒေ ဟုံဆိုဒ်ဆအိုဟိုင်-သီးကံ ဟုံမိုဝးမာစိုဝ်မာဆိုင် ဖေဝ်လင် ဝေလုံ။ အိုလောဝ်ဒေဟ်ထုက်ကံ အိုခါယိုင် ဆိုမွဲတံင်ကံဉ်-ဉာ-ခံဉ်စး ဆိုကးဆိုဟယုအိုမိင်မိင်ခါအိုခေါဟ်ကျိုင် လုံဟာဒေလုံဟာ ယိုအိုသေ့အိုဝးလုံဆဉ် မိုဝးကေစိုဒ် မာစိုဝ်မာဆိုင်လောတ်သာကံ အိုကွာအိုဒေဟ်ဒေလုံ။

ဆိုယူ၊ဆိုယုင်ကို ဟိုမိုစးမာကောင်ထာင်။ လိုဟာဒေလိုဟာ လာခဝ်လာဝး ဟိုမိုစး ဖေ်ထွာမာဆိုင် လောတ် သာလှ်။

**ဖွံ့ဆိုဒ်ဂမိုဠ်-ဖောတ်သီးကိုပ်ဟာဒေ-**

ဖွံ့ဆိုဒ်ထူရူလာခုဂ်ခါင်စူးယိုပ် ဟိုသီးဝေ မောင်ဖာဖို့ဖူးသီး အင်းတာင်ပွလင်ဝယ်ထ လိုခီအိုဆင့်ဆင့် ခါယုဂ် အိုခေါတ်ကျိုင် ဒေဘာသာဆိုကယ်အင်းကျိုင် ဟယုကဲထင်းကောင် ထူရူလိုမိုင်ကို မွဲအေးလှ်။ မွဲအင်း တာဝှိုင်ထင်းကောင် ဖပ်ခီအိုသင့်ခါယိုပ်လဝ်သီး မွဲအေးလှ်။ မွဲဝေမောင်ဖာဖို့ဖူးသီး ချိုင်ထပ်လင်ဖေ် အိုဂုက အိုခပ်အိုဒေဟ် ထူရူလိုမိုင်လှ်။ ဖွံ့ဆိုဒ်ယိုပ် ဆိုဒ်လိုဆိုဒ် [ကျိဒ်စးအိုဝေ ကင်ဆာလိက်လာ၊ မေင်စိင်၊ ဆိုယို ဆိုလာ အိုကောင်းအိုကွာသယ်လှ်ဖး အိုဝေဒူး ချိုင်ချိုင်ပါင်ပါင် ဆိုဒ်လိုဆိုဒ် အိုခေါတ်ကျိုင် လိုကင်းယိုပ် ဖွံ့ကင်း သာထာ် ၂၇၆၂ ကင်းယိုပ်သီး ဟိုဆိုဒ်ယိုပ် မွဲဆိုဒ်ထာ်ဒေဟ်ဆိုဒ်လိုဆိုဒ်လှ်။ မွဲဆိုဒ်ဖောတ်ပေဝ် ဝးဒီးဝးဒူး မွဲအေးလှ်။

စင်စိုပ် ဆိုဒ်လိုဆိုဒ် အိုသီးဆိုဒ် မေင်စိင်၊ လိက်လာ၊ ဆိုယိုဆိုလာဒေ ထူရူမုင်စျာသယ်လှ်ဖး ဝေလို ဝါလင်စိုင်ဝးသိုပ် ဝေဆောတ်ထင်ထင်း ဆောတ်ကွဲထင်း မိုကောင်သိုပ်အိုဟင် ဆိုကောင်သာယို ဟိုင်ဒေ ဟိုကင်ဆာဒေဟ်ဆိုပိုင်ကျိုင် ဆိုအင်းတာင်ကောင်သယ်ကို မိုစးအိုဝေ ချိုင်ချိုင်ပါင်ပါင်လှ်။ ဝေမိုကောင် ဆိုတုင် တွယ် ဝေယိုပ်သိုပ်ကို လိုထိုခါန် ဆိုအိုသင့်ပွင့်ဖိုင်အိုပ် မိုစးဆူကောင်ကဲပုလင်ထလှ်။ ဆိုဒ်လိုဆိုဒ် အိုသီးဆိုဒ် ဟင် ဆိုထိုဆာ ဆိုဒ်စံင်ဆိုစီးဝါ ဆိုအင်းတာင်ဒေ ဆိုကဲထင်းသာ အိုမိုင်မိုင်သယ်အိုဟင် မးအိုထလှ်။ အို လောဝ်ဒေဟ်ထုက်ကို ထိုခါန်ဆိုအိုသာ လိုဟျိုင်လိုခိုင်စး၊ ထိုခါန် ကိုလုဂ်ယိုက်ယိုက်အိုခါဝေယိုပ် ဟိုဖွံ့ဆိုဒ် ဖောတ်သီး အိုဆိုလင်ဆိုဒူး သာမိုင့်၊ ဟိုင်းယုင့်၊ ဝေယုဒြပ်ခိုသိုပ်သယ်ကိုအိုပ် မိုပွင့်အိုခိုပ်အိုဟင် မိုစး အိုကို အိုကွာအိုဒေဟ် အိုကောင်း(၁)ဟိုင် မိုစးအင်းတာင် သုဂ်ကွယ်ဖေ်လင်လှ်။

**ဖွံ့ဆိုဒ်ဂမိုဠ်-ဖောတ်သီးကိုပ်ဟာဒေ-**

ဖွံ့ဆိုဒ်ထိုင့်ဆိုဒ်သားသီးဝေ ထူရူမုင်စျာ လာခုဂ်ခါင်စူးဆိုသုဂ်ဆိုကွယ် လင်စးလိုကီယိုပ် မွဲဟိုဖွံ့ဆိုဒ် ထိုင့်ဆိုဒ်သားအိုဟင် ဟိုဒေဟ်ထေလင် အိုလူအိုယိုလိုကောင်စး ဖွံ့ဆိုဒ်ထူရူမုင်စျာ ဆိုယိုဆိုလာအိုဝေဒူးကို ချိုင်ကဲလင်ဖေ်ဝေ မူကီလိုကီဆေပ်လှ်။ ဖွံ့ဆိုဒ်ဖောတ်သီးသယ်ယိုပ် ဖွံ့ဆိုဒ်ဖိုင်ခေါတ် ဆိုပိုယောတ်၊ ဆိုယောပ် လာအိုထအိုမိုင်မိုင်ဟိုင် ဆိုယိုဟိုင်ဒေ ဟိုကင်ဆာဒေဟ် ဆိုကောင်စးပိုင်သယ်လှ်ဖး ဝေမိုကောင်စးသိုပ်အိုဟင် နက်လင်ကွေစိုဒ်သာ အိုဝေဒူး ဆေပ်လှ်။

ဆိုအိုသာ အိုမိုင်မိုင်ကျိုင် ဖွံ့ဆိုဒ်ဖောတ်သီးလှ်ဖး အိုခါန်ခွယ်ဖိုင်မွဲအိုဟေပ်၊ ဝေလေပ်အိုဟာအိုလိုခါန်ခွံ ခါန်မိုညာခဝ်သီး မွဲအိုဟေပ် ဝေသာပေဝ် သာလင်ယုာ အိုလင်အိုအေးလှ်။ ဝေကိုလဲစ်စိုပ် ဒေဖွံ့ဆိုဒ် ထူရူ လာခုဂ် ခါင်စူးယိုပ် ချိုင်ကဲလင်ဖေ်ဝေ ဟိုဖွံ့ဆိုဒ်ဖောတ်သီး ဆိုယူဆိုဖိုင်ဟင်စျာ လိုအိုထိုအိုဆာကိုယုဂ်လှ်။ အိုဟိုင် ဒေဆိုဒ်ဆိုညွာ၊ ဒေဆိုဒ်ဆိုသေယုာ၊ ဒေဆိုဒ်ဆိုကွေစိုဒ်ကို ဟိုမိုကုက်မာထင်ဒူး ဆေပ်လှ်။

လိုကီယိုပ် ထိုင်ဖွံ့ဆိုဒ်ထူရူလာခုဂ်ခါင်စူးမိုမာလာယိုပ် ဆိုအိုသာလိုဟေပ်စးကျိုင် ဟယုထင်းလိုသေဝး၊ လိုချိုင်စး ဆိုဒ်ဖောတ်လိုဖးသီးချပ် ဝေသာပေဝ်လိုအို ဟိုဆိုဒ်ကိုလှ်ဆိုမာ၊ ဟိုဆိုဒ်ကဲကျိကမ္မာဒေ ဟိုထိုခါန် ဆိုဖိုင် ဖေင်ဆိုပိုယောတ်လှ်ဖး ဝေမိုဖွံ့ဟိုင်လှ် လိုဟာဒေလိုဟာ ရာနောစိုပ်ဖေ်သာ၊ မာစိုပ်ဖေ်သာ၊ ထွာလောတ်သာ၊ အဲချိုင်အဲဆိုဒ်လောတ်သာ ကဲစးလာကိုပ်ဟာဒေဆာကို အိုခါန်ခွံခါန်ခွယ် ဖွံ့ဆိုဒ်ဂမိုဠ်သီးလုက်ဆိုင်ဟင် သိုစိုပ် ဖေ်စး မေတ္တာဟေပ်အွာ ဖေ်သိုစိုပ်စး ဒေလိုက်ဆိုင်ဟေပ်ဆိုင်အွာ၊ လိက်ဆိုသုင်းအဲးသာထောတ်ယိုဝ ဆေပ်လှ်။

ကေအေနီယူ-ဖွံ့ဆိုဒ်ဖောတ်ခြိုင်  
လင်သာကွာထာ်